
CONFERENCES

XVITH INTERNATIONAL CONGRESS OF ONOMASTIC SCIENCES

Sponsored by the International Committee of Onomastic Sciences, the Canadian Society for the Study of Names and the Commission de toponymie du Québec, the XVIth International Congress of Onomastic Sciences will be held from 16 to 22 August 1987 at Laval University.

Program of the Congress:

Theme: Proper Names at the Crossroads of the Humanities and the Social Sciences.

Sub-theme 1: Past and Present Trends in Naming.

Sub-theme 2: Relationships between Toponymy and Anthroponymy.

Sub-theme 3: Spontaneous Naming and Onomastic Standardization.

Sub-theme 4: Naming the Unknown: Wilderness, the North, New Frontiers.

Sub-theme 5: Proper Names and Common Nouns: Interaction and Interdependence.

Sub-theme 6: Proper Names in Oral and Written Tradition.

For further information, contact the International Committee of Onomastic Sciences 1987, Pavillon des Sciences de l'éducation, Bureau 1554, Université Laval, Québec (Québec) G1K 7P4. (Tel.: (418) 656-5063).

- - - - -

VICTORIAN STUDIES ASSOCIATION OF ONTARIO

The Victorian Studies Association of Ontario will hold its nineteenth Annual Conference in Toronto on 11 April 1987. The theme of the Conference is "Feminist Approaches to Victorian Studies". Elaine Showalter (Princeton) will speak about the crisis in the novel after the death of George Eliot, and Eileen Yeo (University of Sussex, England) about Social Science, Class, and Gender. Membership in the Association costs \$5.00 a year and is open to anyone interested in the Victorian Period. Membership applications, cheques, and enquiries about the conference should be sent to Dr. Ila Goody, Secretary-Treasurer, Victorian Studies Association, Pratt 322, Victoria College, University of Toronto, Toronto, Ontario, M5S 1K7.

- - - - -

CONFERENCES

XVI^e CONGRES INTERNATIONAL DES SCIENCES ONOMASTIQUES

Sous les auspices du Comité international des sciences onomastiques, de la Société canadienne d'onomastique et de la Commission de toponymie eu Québec, le XVI^e Congrès international des sciences onomastiques aura lieu du 16 au 22 août 1987 à l'Université Laval.

Programme du Congrès:

Thème: Le Nom propre au carrefour des études humaines et des sciences sociales

Sous-thème 1: Tendances passées et présentes en matière de dénomination

Sous-thème 2: Rapports entre toponymie et anthroponymie.

Sous-thème 3: Dénominations spontanées et normalisation onomastique.

Sous-thème 4: Nommer l'inconnu: les régions sauvages, le Nord, les nouveaux territoires.

Sous-thème 5: Le nom propre et le nom commun: rapports réciproques.

Sous-thème 6: Le nom propre dans les traditions orale et écrite.

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec le Comité international des sciences onomastiques 1987, Pavillon des Sciences de l'éducation, Bureau 1554, Université Laval, Québec (Québec) G1K 7P4. (Tél.: (418) 656-5063).

- - - - -

ASSOCIATION DES ETUDES VICTORIENNES DE L'ONTARIO

L'Association des études victoriennes de l'Ontario Tiendra sa dix-neuvième conférence annuelle à Toronto, le 11 avril 1987. Le thème sera "Approches féministes des études victoriennes". Elaine Showalter (Princeton) parlera de la crise dans le roman après la mort de George Eliot, et la communication de Eileen Yeo (Université de Sussex, G.B.) portera sur les rapports entre les sciences sociales, les classes et le sexe. Toutes les personnes qui s'intéressent à l'époque victorienne peuvent adhérer à l'Association pour la somme de 5\$ par an. Toutes les demandes d'adhésion, chèques ou demandes d'information au sujet de la conférence doivent être envoyées au professeur Ila Goody, Secrétaire-Trésorier, Association des études victoriennes de l'Ontario, Pratt 322, Collège Victoria, Université de Toronto, Toronto, (Ontario), M5S 1K7.

- - - - -

THE CENTRE FOR AMERICAN STUDIES - UNIVERSITY
OF WESTERN ONTARIO

The Centre for American Studies, University of Western Ontario announces a conference on "Groups, Rights and the American Constitution: Constitutionalism in American Life". It will be held at the University of Western Ontario, May 6-8, 1987. The focus of the conference is how various groups (who were among the disinherited under the original constitution) have used the constitution over time to assert individual and collective rights. The speakers include: Ellen Dubois, State University of New York at Buffalo; Staughton Lynd, Northeastern Legal Services, Youngstown, Ohio; Martha Minow, Harvard Law School; Kent Newmyer, University of Connecticut; Mark Tushnet, Georgetown Law School; Carol Ann Weisbrod, University of Connecticut Law School. Program and registration information available from: Centre for American Studies, The University of Western Ontario, Social Science Centre, Room 4430, London, Ontario, N6A 5C2.

* * * * *

CALL FOR PAPERS

THE NORTH AMERICAN CONFERENCE ON BRITISH STUDIES
- LOVE PRIZE COMPETITION FOR 1987

The Walter D. Love Prize in History (\$150) will be awarded by the North American Conference on British Studies to the author of the best journal article, or published paper of similar length and scope, in any field of British history from the Anglo-Saxon conquest to the present, including the history of the Empire and the Commonwealth, published during the calendar year 1986. A copy of the nominated article or paper should be sent to each of the three committee members by April 1, 1987.

1. Professor Catherine A. Cline
Chair, Love Prize
Department of History
Catholic University
Washington, D.C. 20064
U.S.A.

3. Professor Richard Abels
Department of History
United States Naval Academy
Annapolis, Maryland 21402-5044
U.S.A.

The winner of the Love Prize in 1985 was Professor Cynthia B. Herrup, "Law and Morality in Seventeenth-Century England", Past and Present, Number 106 (February 1985), pp. 102-123.

- - - - -

CENTRE D'ETUDES AMERICAINES DE L'UNIVERSITE
WESTERN ONTARIO

Le Centre d'études américaines de l'Université Western (London, Ontario), organise du 6 au 8 mai 1987 une conférence intitulée "Les Groupes, les Droits et la Constitution américaine: le constitutionnalisme dans la vie américaine". L'accent de la Conférence sera mis sur comment divers groupes (parmi les plus déshérités selon la constitution originale) ont utilisé la constitution pour affirmer leurs droits individuels et collectifs. Les conférenciers/ères seront Ellen Dubois, Université d'Etat de New York à Buffalo; Staughton Lynd, Northeastern Legal Services, Youngstown, Ohio; Martha Minow, Harvard Law School; Kent Newmyer, Université du Connecticut; Mark Tushnet, Georgetown Law School; et Carol Ann Weisbrod, Ecole de droit, Université du Connecticut. Pour obtenir le programme et le formulaire d'inscription, veuillez communiquer avec le Centre d'études américaines, Université Western Ontario, Centre des sciences sociales, pièce 4430, London (Ontario), N6A 5C2.

* * * * *

DEMANDES DE COMMUNICATIONS

LA CONFERENCE NORD-AMERICAINE SUR LES ETUDES
BRITANNIQUES - LE PRIX WALTER D. LOVE EN HISTOIRE

Le prix Walter D. Love en histoire (150\$) sera attribué par la Conférence nord-américaine sur les études britanniques à l'auteur du meilleur article de revue, ou communication publiée de même ampleur, dans tout domaine de l'histoire britannique de la conquête anglo-saxonne à aujourd'hui, incluant l'histoire de l'Empire et du Commonwealth, publié durant l'année civile 1986. Un exemplaire de l'article ou de la communication doit être soumis à chaque membre du comité avant le 1er avril 1987.

2. Professor David Cressy
Department of History
California State University
1250 Bellflower Boulevard
Long Beach, CA 90840
U.S.A.

Le prix Love a été attribué en 1985, au professeure Cynthia B. Herrup pour "Law and Morality in Seventeenth-Century England", paru dans Past and Present, numéro 106 (février 1985), pp. 102-125.

- - - - -

CANADA, ITALY AND THE TWO WORLD WARS

An International Conference will be held by the Centre for Historical-Military Studies (Padua, Pisa, Turin) and the Centre for the Study of Canada (Milan, Pisa) - Late October 1987, Pisa, Italy.

This is a call inviting would be participants from Canada, the United States and Europe to submit proposals for papers at an international conference which will be held at the University of Pisa.

The theme of the conference is the relations between Canada and Italy during World War I and World War II. However, a few general papers are invited on topics such as: Canadian Armed Forces in the World Wars; French Canadian Response to the Wars; Organized Labour in Wartime; Pacifist Movements; Women's Efforts for Peace and Involvement in War. Papers are invited from scholars in all disciplines and fields.

The Organizing Committee will cover all accommodation expenses for speakers; however participants are fully responsible for their own travel expenses and arrangements. Please note that proposals must be received no later than April 15, 1987 and that they should be accompanied by a short c.v. and a précis of the proposed paper.

Please address all correspondence to: Dr. Luigi Bruti-Liberati, Secretary General, Centre for the Study of Canada, Via Carlo Crivelli 20, 20122 Milano (Italy). Tel.: (02) 594-158.

- - - - -

THE SECOND CANADIAN BUSINESS HISTORY CONFERENCE - University of Victoria, British Columbia, late February/early March, 1988

Like the first business history conference held at Trent University, this conference has as its main objective the aim of bringing together scholars and those interested from the wider community to present papers and discuss research on various themes in Canadian business history. In keeping with this intent, the organizing committee invites suggestions and formal proposals for papers from all disciplines and fields including from people working in government and other public as well as private sector areas. The themes listed below are suggestions, all other topics and themes, especially of a broadly comparative sort, are welcomed: Managing the Firm; The Company and the Community; Small Business; Contexts of Enterprise. The proposal deadline is April 30, 1987 and all proposals should be accompanied with a short c.v. and précis of the paper(s). Please send all suggestions for papers and/or sessions and any queries to Peter Baskerville, Department of History, University of Victoria, Victoria, British Columbia, V8W 2Y2.

- - - - -

LE CANADA, L'ITALIE ET LES DEUX GUERRES MONDIALES

Congrès international organisé par le Centre d'études d'histoire militaire (Padoue, Pise, Turin) et le Centre d'études sur le Canada (Milan, Pise) - Fin octobre 1987, Pise, Italie.

Des propositions de communications émanant de particuliers ou d'institutions canadiennes, américaines et européennes sont bienvenues. Le thème du congrès porte sur les relations entre le Canada et l'Italie pendant les deux guerres mondiales. Toutefois on accueille des propositions de communications aussi sur des thèmes comme: les Forces armées canadiennes pendant les guerres mondiales; le Canada français et la guerre; les mouvements pacifistes; l'attitude du mouvement ouvrier face à la guerre; les femmes canadiennes entre les efforts pour la paix et la participation à la guerre. Universitaires et chercheurs de divers disciplines et champs de recherche sont invités à soumettre des propositions de communications.

Veillez noter que les propositions doivent être reçues au plus tard le 15 avril 1987 et qu'elles doivent être accompagnées d'un bref c.v. et d'un résumé de la communication. Le comité organisateur assumera les frais de séjour de tous les conférenciers; Toutefois ils devront assumer leurs frais de transport.

Veillez adresser toute communication au: Dr. Luigi Bruti-Liberati, Secrétaire général, Centre d'études sur le Canada, Via Carlo Crivelli 20, 20122 Milano - Italie. Tél.: (02) 594-158.

- - - - -

DEUXIEME CONFERENCE D'HISTOIRE DU MONDE DES AFFAIRES CANADIEN - Université de Victoria, Colombie-Britannique, fin février/début mars 1988

Tout comme la première conférence d'histoire du monde des affaires tenue à l'Université Trent, cette conférence a pour objectif premier de réunir les chercheur(e)s et tous les intéressé(e)s afin de présenter des communications et de discuter de leurs recherches sur divers thèmes de l'histoire du monde des affaires canadien. Avec cet objectif en tête, le Comité d'organisation sollicite des suggestions et des communications de toutes les disciplines et champs de recherche, de personnes du secteur public autant que privé. Les thèmes suivants sont suggérés mais toutes autres propositions, tout spécialement des études comparatives, sont les bienvenues: l'administration de la firme; la compagnie et la communauté; les petites entreprises; l'environnement des entreprises. Toutes demandes d'information ou toutes propositions accompagnées d'un résumé du rurriculum vitae et d'un précis de la communication devront être soumises avant le 30 avril 1987 à Peter Baskerville, Département d'histoire, Université de Victoria, Victoria (Colombie-Britannique), V8W 2Y2.

- - - - -

CAROLINAS SYMPOSIUM ON BRITISH STUDIES - North Carolina State University, October 24 and 25, 1987

The fourteenth annual Carolinas Symposium on British Studies will be held at North Carolina State University on October 24 and 25, 1987. The symposium provides an annual forum for the delivery of scholarly presentations and the exchange of ideas relating to all aspects of British Studies, including history, literature, art, government, architecture, and music. The program committee invites proposals for individual papers, full sessions, and panel discussions. A \$100 prize will be awarded the best paper from among those read at the Symposium and submitted to the evaluation committee by the following May. We also invite submissions for our student paper session. Proposals and papers should be sent by May 1, 1987, to Anita Moss, Department of English, The University of North Carolina at Charlotte, Charlotte, N.C. 28223. All who submit proposals will be notified of the decision of the program committee by early June.

- - - - -

NINTH ANNUAL NORTH AMERICAN LABOR HISTORY CONFERENCE - Wayne State University, Detroit, Michigan, October 22 to 24, 1987

The program committee for the Ninth Annual North American Labor History Conference envisions sessions reflective of the best of recent scholarship in diverse areas of labor history. It is hoped that the program will include sessions dealing with Canadian and European labor history, as well as American. Proposals relating to other geographical areas are also welcome. The program committee is now soliciting suggestions for papers, sessions, special events, and featured speakers. DEADLINE: June 1, 1987. Please contact: Philip P. Mason, Professor History, Walter P. Reuther Library, Wayne State University, Detroit, Michigan, 48202 (Tel.: (313) 577-4024).

- - - - -

CENTER FOR GREAT PLAINS STUDIES
UNIVERSITY OF NEBRASKA-LINCOLN

The Center for Great Plains Studies, in cooperation with the Nebraska Art Association, will hold its 12th annual symposium on March 16-18, 1988. The topic will be "The Arts on the Plains: The Role of Institutions."

The Center invites the submission of proposals for papers that will examine the role of institutions, both public and private, in advancing the arts in the American West. For the purposes of this conference we define arts

SYMPOSIUM DES CAROLINES SUR LES ETUDES BRITANNIQUES - Université d'Etat de la Caroline du Nord, les 24 et 25 octobre 1987

Le quatorzième Symposium annuel des Carolines sur les études britanniques aura lieu à l'Université d'Etat de la Caroline du Nord, les 24 et 25 octobre 1987. Ce symposium permet annuellement aux chercheur(e)s de présenter des communications et d'échanger leurs points de vue sur tous les aspects des études britanniques, incluant l'histoire, la littérature, les arts, le gouvernement, l'architecture et la musique. Le Comité du programme sollicite des propositions de communications, de sessions ou de tables rondes. Un prix de 100\$ sera attribué à la meilleure communication présentée au symposium et soumise au Comité d'évaluation au mois de mai suivant. La participation des étudiants est également sollicitée. Les propositions doivent être soumises avant le 1er mai 1987, à Anita Moss, Département d'anglais, University of North Carolina at Charlotte, Charlotte, N.C. 28223. Les chercheurs seront avisés de la décision du Comité du programme au début du mois de juin.

- - - - -

NEUVIEME CONFERENCE ANNUELLE EN HISTOIRE DU TRAVAIL EN AMERIQUE DU NORD - Université d'Etat Wayne, Détroit, Michigan, 22 au 24 octobre 1987

Le Comité du programme de la neuvième conférence annuelle en histoire du monde du travail en Amérique du Nord prévoit d'organiser des sessions qui reflètent les meilleurs travaux récents dans les divers domaines de l'histoire du monde du travail. Il espère que le programme puisse inclure des sessions sur l'histoire du monde du travail canadien et européen tout autant qu'américain. Les propositions au sujet d'autres régions géographiques seront également accueillies. Le Comité du programme sollicite des propositions de communications de sessions, d'événements spéciaux et de conférenciers invités. Veuillez faire parvenir vos propositions, avant le 1er juin 1987, au professeur Philip P. Mason, Walter P. Reuther Library, Wayne State University, Detroit, Michigan, 48202 (Tél.: (313) 577-4024).

- - - - -

CENTER FOR GREAT PLAINS STUDIES
UNIVERSITE DU NEBRASKA-LINCOLN

Le Center for Great Plains Studies, en collaboration avec la Nebraska Art Association tiendra son douzième symposium annuel les 16, 17 et 18 mars 1988. Le Centre invite les chercheur(e)s à soumettre des propositions de communications sur le rôle des institutions, publiques et privées, dans l'avancement des arts dans l'Ouest américain.

Pour les fins de la conférence, nous définissons arts dans un sens large; ils comprennent la peinture et les arts graphiques, la sculpture,

to include painting and the graphic arts, sculpture, music, literature, theater, architecture, and the like. Possible topics might include the development of art galleries and museums in the West, of libraries and archival collections, of curricula in the arts at the college or university level, of symphonic and choral organizations, community theaters, opera and ballet. Other areas of potential interest include literature as served by university and private presses, architecture as sponsored by governmental or philanthropic agencies, and the history of support of the arts by federal, state, and local governments. The overall theme is thus the integration of talent and resources in the sparsely populated American West into the national history of the arts, and, where appropriate, the specific contributions of the Great Plains region to that history.

Interested scholars should submit proposals of 150 to 200 words by July 1, 1987 and should include a brief resume.

To submit your proposal or for further information, contact Norman Geske, Center for Great Plains Studies, 1213 Oldfather Hall, University of Nebraska-Lincoln, Lincoln, NE 68588-0314.

- - - - -

TWENTY-SECOND ANNUAL MEETING OF THE WESTERN LITERATURE ASSOCIATION - University of Nebraska-Lincoln, October 15-17, 1987

Sponsored by the Department of English and the Center for Great Plains Studies, University of Nebraska-Lincoln and the Willa Cather Pioneer Memorial and Educational Foundation, Red Cloud, Nebraska, the annual meeting of the Western Literature Association will be held at the University of Nebraska-Lincoln, October 15-17, 1987. Papers on all aspects of western American literature are welcome. Special sessions will focus on the following aspects of this broad subject: theory of western American literature, gender studies, Canadian plains literature, Chicano and American Indian literature, western films, and the teaching of western American literature. Other special sessions will concentrate upon themes and writers associated with Nebraska. Interested persons should send two copies of manuscripts (10 typed pages, 20 minute presentation time) plus a 125-word abstract to Professor Susan Rosowski, President, Western Literature Association, Department of English, University of Nebraska-Lincoln, Lincoln, NE 68588-0333. Tel.: 402/472-6645 or 402/472-3191. DEADLINE IS JULY 15, 1987.

* * * * *

la musique, la littérature, le théâtre, l'architecture, et autres. Les thèmes possibles peuvent inclure le développement des galeries d'art et des musées dans l'Ouest, des librairies et des dépôts d'archives, des programmes au niveau collégial et universitaire dans les arts, des orchestres symphoniques et des chorales, des théâtres communautaires, de l'opéra et du ballet. Parmi d'autres domaines d'intérêt potentiel, on trouve la littérature dans la presse universitaire ou privée, l'architecture soutenue par les agences gouvernementales ou philanthropiques et l'histoire de l'aide aux arts accordée par le gouvernement fédéral, les Etats et les gouvernements locaux. Le thème général est l'intégration des talents et des ressources d'une population éparpillée dans l'Ouest américain à l'histoire nationale des arts ainsi que l'apport particulier de la région des grandes plaines à cette histoire.

Les chercheur(e)s devront soumettre les propositions (texte de 150 à 200 mots) et leur curriculum vitae avant le 1^{er} juillet 1987.

Pour soumettre des propositions ou pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec Norman Geske, Center for Great Plains Studies, 1213 Oldfather Hall, University of Nebraska-Lincoln, Lincoln, NE 68588-0314.

- - - - -

LA VINGT-DEUXIEME REUNION ANNUELLE DE LA WESTERN LITERATURE ASSOCIATION - Université du Nebraska-Lincoln, du 15 au 17 octobre 1987

Organisée conjointement par le Département d'anglais et le Centre for Great Plains Studies de l'Université du Nebraska-Lincoln ainsi que par la Willa Cather Pioneer Memorial and Educational Foundation de Red Cloud (Nebraska), la réunion annuelle de la Western Literature Association aura lieu du 15 au 17 octobre 1987 à l'Université du Nebraska-Lincoln. Des communications sur tous les aspects de la littérature américaine de l'Ouest sont sollicitées. Des sessions spéciales porteront sur les aspects généraux suivants: la théorie de la littérature américaine de l'Ouest, les études de genre, la littérature des plaines canadiennes, la littérature amérindienne et chicano, les films "western", et l'enseignement de la littérature américaine de l'Ouest. D'autres sessions porteront sur des thèmes et des auteurs du Nebraska. Les chercheur(e)s qui sont intéressé(e)s à soumettre une communication doivent faire parvenir, avant le 15 juillet 1987, deux copies du texte de la communication et un résumé de 125 mots au professeure Susan Rosowski, Présidente de la Western Literature Association, Département d'anglais, Université du Nebraska-Lincoln, Lincoln, NE 68588-0333 (tél.: (402) 472-6645 ou 3191).

* * * * *